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P R O T O K Ó Ł  NR XXXVIII/2022 

 
SESJI RADY GMINY KRZYŻANÓW 

 
ODBYTEJ W SALI KONFERENCYJNEJ URZĘDU GMINY  KRZYŻANÓW 

 W DNIU 24 LISTOPADA 2022 ROKU 
 
 

Obecni: 

- 13 radnych według załączonej listy obecności (nieobecni: Michał Jujka i Wiesława Kotarska),   

- 27 sołtysów (4 radnych pełni funkcję sołtysa), 

-  z Urzędu Gminy: Wójt Gminy Tomasz Jakubowski, Radca Prawny Agnieszka Wójkowska-

Pawlak, 

  - Prezes Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów Zygmunt Jasiński.     

 

  

Listy obecności radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz osób 

zaproszonych stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu.  

 

Ad. 1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Gminy Krzyżanów i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj o godzinie 9.00 otworzył 

XXXVIII sesję Rady Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy Tomasza 

Jakubowskiego wraz z pracownikami Urzędu Gminy, panią mecenas, sołtysów 

oraz Prezesa Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów 

Zygmunta Jasińskiego. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie na sali 

obrad obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego piętnastoosobowego 

składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) obniżenia  średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania  

podatku rolnego  na  rok podatkowy 2023, 

    b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

    c) określenia stawek podatku od środków transportowych, 

    d) określenia innych sposobów udokumentowania wykonania obowiązku 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych, 

4. Przyjęcie protokołu nr XXXVII/2022 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w 

dniu 4 listopada 2022 roku.  

5. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – Wysoka Rado, na wniosek Wójta 

Gminy proponuję wprowadzić do porządku obrad w punkcie 3, lit. „e” projekt 

uchwały w sprawie przejęcia  zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby 

wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaproponowaną przez 

siebie zmianę.  

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
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Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Zmiana porządku obrad została przegłosowana bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady Gminy, tj. 13 głosami „za”. 

 

Ad. 3 . Podjęcie uchwał w sprawie: 

Radni otrzymali przed sesją projekty wszystkich uchwał – stanowią one 

załączniki nr 5, 6, 7, 8 i 9 do nin. protokołu. 

3a. obniżenia  średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania  podatku rolnego  na  rok podatkowy 2023. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały 

zapoznali się na posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są 

jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały ze strony radnych.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski – ja tylko powiem kilka słów. Dotychczas 

mieliśmy cenę żyta ustaloną na kwotę 50 zł.  Główny Urząd Statystyczny 

zaproponował cenę żyta tutaj dla Gminy na kwotę 74,05 zł. I moja propozycja jest 

taka, żeby podnieść, może nie o tyle, ale o 10% na 55 zł, czyli o 5 zł na kwintalu 

żyta. To tyle, dziękuję.   

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 10 do nin. 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXVIII/302/2022 w sprawie obniżenia  średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania  podatku rolnego  na  rok podatkowy 

2023 została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 
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3b. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  

zapoznali się na posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są 

głosy, uwagi do projektu uchwały .  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski – dwa słowa powiem, że ten podatek od 

nieruchomości w sumie u nas najbardziej dotyczy tych firm, które powstały przy 

węźle autostrady i zawsze mieliśmy tam maksymalną kwotę. Tutaj GUS 

proponuje podniesienie o 11,8% i myślę, że tak możemy zrobić. Też jest taka 

moja propozycja. 

  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXVIII/303/2022 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

3c. określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  

zapoznali się na posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są 

jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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Wójt Gminy T. Jakubowski – proponowane stawki przez Ministerstwo Finansów 

są z podwyżką o 11,8%. Natomiast z naszej strony jest proponowane o 9%. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXVIII/304/2022 w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

3d. określenia innych sposobów udokumentowania wykonania obowiązku 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały 

zapoznali się na posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są 

jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 16 do nin. 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXVIII/305/2022 w sprawie określenia innych sposobów 

udokumentowania wykonania obowiązku pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości nieczystości ciekłych została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami 

„za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 
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3e. przejęcia  zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie zimowego 

utrzymania dróg powiatowych. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały 

zapoznali się na posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są 

jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – abyśmy mogli dokonywać odśnieżania dróg 

powiatowych, taką uchwałę musimy podjąć. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 18 do nin. 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXVIII/306/2022 w sprawie przejęcia  zadań od Powiatu 

Kutnowskiego w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych została 

podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu nr XXXVII/2022 sesji Rady Gminy Krzyżanów 

odbytej w dniu 4 listopada 2022 roku. 

Protokół nr XXXVII/2022 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 4 

listopada 2022 roku był wyłożony do wglądu przed sesją w biurze Rady.  

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
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Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 20 do nin. 

protokołu. 

Protokół nr XXXVII/2022 sesji Rady Gminy odbytej w dniu 4 listopada 2022 

roku został przyjęty jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

5a. sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy. 

Sprawozdanie za okres od dnia 05.11.2022 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył Wójt 

Gminy T. Jakubowski.  

 

5b. sprawozdanie z działalności między sesjami Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 05.11.2022 r. do dnia dzisiejszej złożył   

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj.  

 

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś spośród państwa radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Pan Jasiński zgłasza, proszę bardzo. 

 

Prezes Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów Zygmunt 

Jasiński – panie Przewodniczący, korzystając z okazji, że jestem tutaj na sesji, w 

związku z tym, chciałem zaprosić wszystkich członków Stowarzyszenia na Walne 

Zgromadzenie, które się odbędzie w dniu 7 grudnia w sali Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu. Proszę sobie tą datę zapisać, proszę o obecność. Zapraszam 

również innych, którzy by chcieli skorzystać z naszych obrad, czym się zajmuje 

nasze Stowarzyszenie, jakie ma cele, jakie ma zadania, jak je realizuje. Zapraszam 

nieomal wszystkich. Godzina 15.00. Chcę również podziękować Komisji 
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antyalkoholowej oraz panu Wójtowi za wsparcie finansowe młodzieży szkolnej, 

która skorzystała ze środków z Komisji antyalkoholowej. Zorganizowano dla 

klasy VII i VIII wycieczkę do teatru w dniu 20 października. Młodzież szkolna 

bardzo serdecznie dziękuje i jest bardzo zadowolona. Za wszelkie wsparcie 

Stowarzyszenia bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję za uwagę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję panu Jasińskiemu. Czy ktoś 

z państwa sołtysów chciałby zabrać głos? Pan Prezes Spółki Wodnej pan Jasiński, 

proszę bardzo. 

 

Sołtys sołectwa Żakowice Marian Jasiński (Prezes Spółki Wodnej Krzyżanów) – 

szanowni państwo, korzystając tutaj z okazji, że jest tutaj nas sporo, a zwłaszcza  

sołtysów, jest taki apel ze strony Spółki Wodnej, być może będę nudny w tym 

swoim powiedzeniu, ale naprawdę, szanujmy swój warsztat pracy. Chodzi 

głównie o wyrzucanie kamieni do rowów melioracyjnych i na ich obrzeża. 

Niektóre są takie sztuki, że po prostu (wypowiedź słabo słyszalna) można je 

ładować, a prosił mnie o to nasz wykonawca, który ze Spółką współpracuje, pan 

Gawroński. Już trzy razy musiał naprawiać maszynę w ciągu tego sezonu. Nie są 

to rzeczy tanie, no i mówię, podejdźmy do tego bardzo poważnie, bo to są w sumie 

też i nasze pieniądze. Idąc tym tokiem dalej, może trochę zapytam, pojawiła się, 

może to jest jakiś fake news ewentualnie plotka, że ta inwestycja ze strony 

Powiatu tu jest zagrożona w sensie tym, chodzi o nakładkę asfaltową relacji od 

granicy miasta przez Żakowice do szkoły w Krzyżanowie, że nie będzie poboczy, 

znaczy w sensie takim, że drogi dla rowerów. Jeszcze jedna kwestia, jeżdżąc po 

terenie, mnie również, różnie mówią mi ludzie, użytkownicy fotowoltaiki, że tutaj 

koło komina jest odbiór bardzo dobry. Wiadomo, że jest strefa ekonomiczna 

blisko i produkcja tej energii na bieżąco jest konsumowana. Natomiast im dalej, 

rejon Młogoszyna, Siemienic, Kter poładuje ze dwie godziny dziennie. Natomiast 

dalej, jak gdyby już urządzenie nie przyjmuje wyprodukowanej energii. Czy to 
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jest prawda czy tylko tak sobie ludzie tylko mówią. No, bo niektórzy 

zainwestowali, prawda, w pompę ciepła, no i tak, urządzenie jest na dachu, wydał 

pieniądze i w tym momencie troszkę się mija z celem, tak? Prosiłbym tutaj o 

informację w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – pan Wójt się odniesie?    

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – tak. Może, jeżeli chodzi o drogę, to wczoraj też 

zaprosiłem Dyrektora Wydziału Drogownictwa pana Artura Górecznego, żeby 

coś powiedział na temat drogi, na jakim etapie są. Na pewno ta droga do 2023, do 

grudnia, do końca roku ma powstać. Tak mają w umowie zapisaną. Trwają teraz 

prace projektowe. Do przetargu, jak mi wcześniej mówił, no i to publicznie 

mówili, że zdjęli ciąg pieszo-rowerowy i chodnik biegnący od Żakowice do 

skrzyżowania z tego względu, że nie mieli środków finansowych, ale na spotkaniu 

z mieszkańcami, jak był Starosta razem z panem Dyrektorem, zdeklarowali się, 

że do końca, do zakończenia inwestycji ten ciąg pieszo-rowerowy wraz z 

chodnikiem, gdzie pierwotnie był projektowany, powstanie z innych środków, ale 

powstanie. Dlatego też, no, wczoraj też rozmawialiśmy z Dyrektorem i 

przypominaliśmy się. Jeżeli chodzi o pobocza, no, pobocza mają być. Pozostałe 

elementy drogi mają być w komplecie. Jeżeli chodzi o fotowoltaikę, to szczerze 

mówiąc, pierwszy raz słyszę o takich utrudnieniach, że prąd nie zostaje odbierany. 

Nie mieliśmy takich zgłoszeń, nie mieliśmy. No, w okresie letnim też nie 

mieliśmy takich zgłoszeń, że nie zostaje odbierany czy to z Kter, czy z okolic 

Julianowa, czy z jakichkolwiek. Nie jest to zależne od Gminy, ale takich zgłoszeń 

nie mieliśmy. Pewnie byśmy w jakiś sposób monitowali i sygnalizowali dalej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję. Pan Wosiecki, pan w jakiej 

sprawie, jeśli mogę spytać? Jeśli pan zabiera głos, do mikrofonu proszę. 
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Pan Bogdan Wosiecki – jak wygląda sprawa umów. Ten mikrofon jest głuchy. 

Nowy byście kupili. Nic nie słychać. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – słychać, słychać, proszę pana. Pan ma 

zawsze jakieś problemy. 

 

Pan B. Wosiecki – mam słuszne problemy. Chciałem  zapytać, jak wygląda 

sprawa nowelizacji tych umów na wodę. Czy zaniechaliście tej sprawy czy nie, 

bo to jest sprawa wyjątkowo niekorzystna dla mieszkańców gminy. Nakłada na 

nas obowiązki inwestycyjne, a niekiedy obowiązki związane z inwestycją sieci. 

To nie może tak być. Było dobrze, zmienione jest i czy to jest kontynuowane 

nadal czy nie, czy jest przerwana ta sprawa, bo ja dotychczas nie otrzymałem od 

Wojewody żadnej odpowiedzi na pytanie, no, skargę, którą złożyłem 12 września. 

Nie otrzymałem żadnej odpowiedzi i nie wiem, co się dalej dzieje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – rozumiem. Panie Wosiecki, jeśli pan 

nie otrzymał odpowiedzi na skargę od Wojewody, to uwagi i pretensje nie do 

Rady Gminy, do samorządu, tylko ewentualnie do Wojewody. 

 

Pan B. Wosiecki – czy jest to kontynuowane czy nie jest? 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dobrze. Wobec wyczerpania 

porządku…  

 

Sołtys sołectwa Łęki Kościelne Bożena Gałecka – jeszcze chciałam zapytać o coś. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ja może powiem, tak może bez mikrofonu. Umowy 

były, są podpisywane. Jakieś 70% mieszkańców podpisało. Ta umowa jest 

umową korzystną i dla mieszkańców i dla Gminy. Także, żeby ci, którzy jeszcze 
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nie podpisali, przychodzili i podpisali. Jeżeli chodzi o skargę pana Bogdana 

Wosieckiego, to tych skarg pan Wojewoda pewnie już nie może zliczyć. Dlatego 

pewnie już Wojewoda traktuje te skargi, jak traktuje. 

 

Pani B. Gałecka –  ja mam pytanie do pana Wójta. Panie Wójcie, co z naszym 

dachem na świetlicy? 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – jeżeli chodzi o dach na świetlicy, to w przyszłym 

tygodniu, mamy informację, że w przyszłym tygodniu podpiszemy umowę z 

Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie. I prawdopodobnie w przyszłym 

tygodniu też firma będzie wchodziła z remontem, bo wcześniej, no, niestety nie 

mogliśmy wejść dopóki umowa nie będzie podpisana. 

 

Ad. 7. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, o godz. 9.25 Przewodniczący 

Rady Gminy zamknął sesję słowami: „zamykam XXXVIII sesję Rady Gminy 

Krzyżanów.”   

 

Na tym protokół zakończono.                           

 

Protokołowała:                                                          Obradom przewodniczył:   

D. Idziak                                                                 Przewodniczący Rady Gminy    

                                                                                         Wiesław Czekaj 

 

 

 


